
Protokół Nr XV/07
z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 29 listopada 2007 roku

Otwarcia  XV sesji  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  dokonał  Przewodniczący 

Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Kazimierz  Ryszewski  o  godzinie  1400 

w Karlińskim Ośrodku Kultury. Powitał zebranych radnych oraz zaproszonych 

gości (listy obecności załączono do protokołu).

Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  w obradach  bierze  udział  14  radnych, 

co umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Ad. 1b 

Pan  Kazimierz  Ryszewski  stwierdził,  że  radni  otrzymali  porządek  obrad 

dzisiejszej sesji i zwrócił się z pytaniem, czy są do niego propozycje zmian.

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  zaproponował 

wprowadzenia  do  porządku  obrad  dwóch  projektów  uchwał:  zmieniającej 

uchwałę  w  sprawie  powiadomienia  o  obowiązku  złożenia  oświadczenia 

lustracyjnego oraz  uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla 

celów podatku rolnego.

Zmiany  do  porządku  obrad  zostały  przyjęte  w  wyniku  jawnego 

i jednomyślnego głosowania radnych.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Ryszewski  przedstawił 

porządek  obrad  ze  zmianami.  Porządek  został  przyjęty  przez  radnych 

w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.

Porządek obrad:
1. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej.



2. Sprawozdanie  Burmistrza Miasta i  Gminy Karlino o pracy w okresie 
międzysesyjnym.

3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Informacja  o  pracy  Rady  Powiatu  Białogardzkiego  –  radni  z  terenu 

Gminy Karlino.
5. Wolne wnioski i informacje.
6. Informacja  Inspektora  ds.  Zarządzania  Kryzysowego  i  Obrony 

Cywilnej.
7. Informacje na temat stanu dróg na terenie Gminy Karlino.
8. Projekt budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok.
9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2007 rok, 
b) uchwalenia kodeksu etycznego radnych Rady Miejskiej w Karlinie,
c) zmian  w  składzie  osobowym komisji  Mieszkaniowej  i  Gospodarki 

Komunalnej Rady Miejskiej w Karlinie,
d) przyjęcia planu sesji na 2008 rok, 
e) likwidacji Fundacji ,,Wyspa Biskupia”,
f) wyrażenia opinii o uznaniu lasu za ochronny, 
g) zbycia nieruchomości  położonej  na terenie  miasta  Karlino – obręb 

005,
h) nabycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino – obręb 

004,
i) zbycia  nieruchomości  położonej  na  terenie  gminy  Karlino  –  obręb 

Garnki,
j) w sprawie  określenia wysokości  dziennych stawek opłaty targowej, 

terminów  płatności  oraz  sposobu  jej  poboru  na  terenie  Gminy 
Karlino,

k) określenia wysokości stawek i zwolnień z podatku od nieruchomości,
l) opłaty od posiadania psów,
ł)   określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

2008 rok,
m) określenia  wzorów  formularzy  informacji  o  nieruchomościach 

i  obiektach  budowlanych  oraz  deklaracji  na  podatek  od 
nieruchomości,

n) określenia  wzorów  formularzy  informacji  o  gruntach  do  podatku 
rolnego oraz deklaracji na podatek rolny,
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o) zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Miejsko – Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2007,

p) przyjęcia  rocznego  programu  współpracy  Gminy  Karlino 
z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego,

q) przyjęcia  preliminarza  kosztów  realizacji  Miejsko  –  Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii Miasta i Gminy Karlino na 
lata 2006 – 2011, na rok 2008,

r) przyjęcia  Miejsko  –  Gminnego  Programu  Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Miasta i Gminy Karlino 
na 2008 rok,

s) zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe 
odprowadzanie ścieków,

t) uchwalenia planu rozwoju i  modernizacji  urządzeń wodociągowych 
i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Regionalnych Wodociągów 
i Kanalizacji Spółka z o.o. na lata 2008 – 2010 dla Miasta i Gminy 
Karlino. 

u) zmieniającej uchwałę w sprawie powiadomienia o obowiązku złożenia 
oświadczenia lustracyjnego,

v) obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego.
10.Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski.
11. Zakończenie XV sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 

Ad. 1c

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  protokół 

z XIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

i zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści uwagi lub wnioski do 

wniesienia?  Ponieważ  nie  zostały  zgłoszone  Przewodniczący  zaproponował 

przyjęcie go w wyniku jawnego głosowania.

Protokół  Nr  XIV/07  z  XIV  sesji  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  odbytej 

w dniu 26 października 2007 roku został przyjęty przez radnych w wyniku 

jawnego i jednomyślnego głosowania.

Ad. 2
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Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  wraz 

z  Przewodniczącym  Rady  Miejskiej  Panem  Kazimierzem  Ryszewskim 

wręczył na ręce Komendanta Powiatowego Policji  Roberta Rzeźnika cyfrowy 

aparat  fotograficzny  oraz  drukarkę  do  zdjęć  przeznaczonych  na  potrzeby 

Komisariatu Policji w Kalinie. 

Pan  Robert  Rzeźnik  Komendant  Powiatowy  Policji  w  Białogardzie 

podziękował  za  prezent  w  swoim  imieniu  oraz  policjantów  Komisariatu 

w Karlinie. Podkreślił, że jest to bardzo potrzebny sprzęt, który usprawni pracę 

i  pozwoli  ją  lepiej  wykonywać.  Dodał  też,  że  współpraca  z  władzami 

samorządowymi  w  Karlinie  układa  się  bardzo  dobrze,  to  jeden  z  niewielu 

samorządów, który bardzo mocno wspiera Policję. Rozważana jest możliwość 

przeniesienia  siedziby  Komisariatu  w  Karlinie  do  budynku  na  ulicy 

Szymanowskiego 17, wydatki na remont wyniosą około 500.000zł, może uda się 

te  środki  znaleźć,  ale  to  również  jest  dowód  na  wsparcie  udzielane  Policji. 

Jeszcze raz dziękując złożył życzenia bezpiecznych i rodzinnych Świąt Bożego 

Narodzenia.    

Następnie  Pan Waldemar Miśko  przedstawił  sprawozdanie  o  pracy  Urzędu 

w okresie międzysesyjnym tj.  od dnia  26 października do dnia 28 listopada 

2007 roku (informacja załączona do protokołu). Dodał, że wraz z dokumentacją 

techniczną   zostanie  skierowany wniosek do Wojewódzkiej  Komendy Policji 

w  Szczecinie  o  zaplanowanie  w  budżecie  środków  na  remont  pomieszczeń 

w  budynku  przy  ulicy  Szymanowskiego  17,  które  przeznaczone  zostaną  na 

potrzeby  Komisariatu  Policji  w  Karlinie.  Cała  inwestycja,  to  co  jest 

przewidziane  w zakresie  Gminy jest  już  kończona,  pierwsze  i  drugie  piętro, 

piwnice, ogrodzenie i chodniki wokół budynku. W dalszym ciągu są tam wolne 

pomieszczenia  do dyspozycji,  w którym można urządzić  bar  lub restaurację. 

Poinformował  obecnych,  że  z  Przewodniczącym  Rady  Panem  Ryszewskim 

był  z  wizytą  pod  Krakowem,  w  wyremontowanych  zabudowaniach 

popegerowskich,  gdzie  powstały  w obiektach  po tuczarni  sale  konferencyjne 

oraz  hotel,  u  osoby  która  zainteresowana  jest  zakupem  wyspy  wraz  ze 
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spichlerzem przy ulicy Szczecińskiej w Karlinie. W styczniu zostanie ogłoszony 

przetarg na zbycie,  a  w marcu powinno nastąpić  jego rozstrzygnięcie.  Miała 

miejsce  wizyta  pracowników  Pomeranii  zarówno  ze  strony  polskiej,  jak 

i  niemieckiej.  Przypomniał,  że zarówno Gmina Karlino,  jak i  Związek Miast 

i Gmin Dorzecza Parsęty składało dużo wniosków o dofinansowanie inwestycji, 

ale  również  miękkich  projektów,  jak  np.  szkolenie  języka  niemieckiego,  czy 

imprezy  kulturalne,  które  odbywały  się  przez  ostatnie  dwa  lata.  W ramach 

Związku  było  spotkanie,  które  istotne  jest  również  dla  mieszkańców z  tych 

terenów, które nie będą objęte systemem kanalizacji zbiorczej. Zgłosiła się firma 

norweska,  które  jest  zainteresowana  wejściem  na  rynek  polski,  jeśli  chodzi 

o  obsługę  przydomowych  oczyszczalni  ścieków,  realizacja  tego  zadania 

mogłaby się rozpocząć po 2010 roku w tych miejscowościach, gdzie nie jest 

opłacalna  sieć  kanalizacyjna.  Ta  firma  zaangażuje  się  po  stronie  norweskiej 

i pomoże w pozyskaniu środków na realizację takiego zadania, czyli  budowę 

przydomowych  oczyszczalni.  28  listopada  w  Karlińskim  Ośrodku  Kultury 

odbyło się spotkanie z właścicielem firmy ,,Holender”, to firma, która dostarcza 

wiatraki  do  budowanych  farm  wiatrowych  na  terenie  gminy  Karlino. 

Poinformował obecnych, że dzień wcześniej uczestniczył w sesji Rady Miasta 

Białogard, ponieważ omawiana była kwestia wysypiska w Krzywopłotach. Po 

raz  pierwszy  przedstawił  radnym  Rady  białogardzkiej  stanowisko  Karlina 

w kwestii likwidacji wysypiska w Krzywopłotach. Wcześniej odbyło się w tej 

sprawie  spotkanie  w którym uczestniczył  Burmistrz  Miasta  i  Gminy Karlino 

oraz  jego  zastępca,  Starosta  Powiatu  Białogardzkiego  oraz  Burmistrz  Miasta 

Białogard  podczas  którego  uzgodniony  został  termin  zamknięcia  wysypiska 

śmieci  z  dniem 31  grudnia  2009 roku.  We wczorajszym piśmie  od  Starosty 

otrzymaliśmy  informację,  że  zostanie  w  Planie  Gospodarki  Odpadami  dla 

Powiatu Białogardzkiego ujęty zapis,  że od 1 stycznia  2010 roku rozpocznie 

się  w  Krzywopłotach  rekultywacja  na  terenie  obecnego  wysypiska 

w  Krzywopłotach.  Przygotowany  został  projekt  uchwały  Walnego 

Zgromadzenia w której wymieniony jest termin zakończenia eksploatacji. Jeżeli 

Walne  Zgromadzenie  Spółki  podejmie  uchwałę,  to  Zarząd  zmieni  kierunek 
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swojej działalności, nie będzie projektowania nowej inwestycji,  tylko zlecony 

zostanie  projekt  na  rekultywację.  Będzie  możliwość  pozyskania  środków 

z  Urzędu  Marszałkowskiego  na  rekultywację  wysypiska.  Podkreślił, 

że  Krzywopłoty,  to  nie  jest  jedyne  wysypisko  w  Województwie 

Zachodniopomorskim,  które  będzie  rekultywowane  i  im  szybciej  zostanie 

przygotowany odpowiedni projekt, tym większe szanse na pozyskanie środków 

na to zadanie.       

Ad. 3

Ponieważ  nie  zostały  przez  radnych  zgłoszone  interpelacje  i  wnioski 

Przewodniczący zaproponował przejście do następnego punktu porządku obrad. 

Ad. 4

Pan Robert Madejski Radny Rady Powiatu Białogardzkiego  stwierdził, że 

jako radny Rady Powiatu pracując w Komisji Rewizyjnej zajmuje się kwestiami 

kontrolnymi. Tematy są różne, również powiązane z Gminą Karlino. W swoim 

wystąpieniu  poruszył  temat  rynku,  miejsc  pracy  oraz  bezpieczeństwa,  to  są 

bardzo  ważne  elementy,  dla  mieszkańców  liczy  się  również  rozwój 

ekonomiczny.  Pojawiają  się  nowe  firmy,  ale  wymagane  są  odpowiednie 

kwalifikacje, ale co za tym idzie również wyższe zarobki.  Rozwój szkolnictwa 

średniego został zahamowany, cofnięta została droga liceów profilowanych, co 

spowodowało  brak  możliwości  kształcenia  się  zawodowo.  Obecnie  uległo  to 

zmianie.  Okazało  się,  że  młodzież  trzeba  szkolić  zawodowo  nie  ogólno 

kształcąco i w tym kierunku szkolnictwo ponadgimnazjalne będzie się rozwijać, 

czy poprzez szkoły zawodowe, czy licea zawodowe. Ważne jest, aby początek 

drogi  edukacji  był  zgrany  ze  szkołami  podstawowymi i  gimnazjami.  Chodzi 

o  to,  aby  wysiłek  kadry  nauczycielskiej  nie  zmarnował  się  kiedy  młody 

człowiek wychodzi na rynek pracy, żeby miał oferty odpowiednie dla swoich 
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kwalifikacji  i  to  nie  tylko  oferty  polskie,  również  angielskie,  norweskie,  itd. 

Dodał, że przy dużej ilości ofert zagranicznych młodzież szuka nowych dróg, 

ale  należy stworzyć  takie  warunki,  aby tutaj  szukała  własnego miejsca,  a  tu 

istotna  jest  współpraca,  której  jest  brak.  Współpraca  pomiędzy  gminą, 

a  powiatem.  Powiedział,  że  jest  dyrektorem  Stowarzyszenia  Inicjatyw 

Społeczno Gospodarczych w Białogardzie i stwierdził, że ,,klimat” w Powiecie 

Białogardzkim  jest  dla  przedsiębiorców  i  inwestorów.  Jako  istotny  element 

pokreślił   szkolenie  osób  pracujących.  Należy  iść  w kierunku  rozwoju  firm, 

w tym celu stworzony został system funduszy pożyczkowych, które działają od 

2005 roku i ten element został bardzo dobrze przyjęty przez przedsiębiorców. Po 

niespełna trzech latach działalności w tym roku zostanie przekroczona kwota 

10.000.000zl  udzielonych  pożyczek,  z  czego  duża  część  dla  mieszkańców 

Gminy Karlino.  Na dzień dzisiejszy  jest  150 – 160 aktywnych pożyczek,  to 

znaczy, że jest  ponad 600 osób zatrudnionych. Są to przede wszystkim małe 

firmy. To wszystko mało, jest duże zainteresowanie i w związku z tym w 2004 

roku uruchomiony został inkubator przedsiębiorczości, który od początku okazał 

się za mały. Udało się pozyskać środki unijne i przy pomocy Miasta Białogard 

i  Starostwa  Powiatowego  na  budowę  nowego,  dużego  obiektu  inkubatora. 

Umożliwi  to  rozwój  nie  tylko  małym  firmom,  ale  pojawią  się  też  więksi 

inwestorzy.  W  obiekcie  inkubatora  będą  firmy  niemieckie,  polskie  i  firmy 

lokalne,  również  angielska,  ważne  jest  stworzenie  dobrych  warunków,  aby 

zatrudnieni zostali mieszkańcy Powiatu Białogardzkiego. Musi być odpowiedni 

obieg  informacji  na  ten  temat,  aby  dotrzeć  do  jak  największej  liczby  osób 

zainteresowanych. Drugi temat, to bezpieczeństwo, także w aspekcie inwestycji, 

która  będzie  budowana.  Niezbędnym  jest  budowa  ścieżki  rowerowej,  aby 

mieszkańcy z Karlina mogli się nią przemieszczać i dojeżdżać do Białogardu do 

pracy. Koszty dojazdu autobusem, czy busem są wysokie, a zarobki ciągle zbyt 

małe. Miasto Białogard wykonało spory kawał takiej drogi – do Zwinisławia. 

Jednak zapewnia ona tylko bezpieczny przejazd mieszkańców od strony miasta 

Białogard,  nie  ma  takiego  rozwiązania  dla  mieszkańców  od  strony  Karlina, 

największa część do wykonania i najbardziej kosztowna leży na terenie Gminy 
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Białogard,  ale  będą  czynione  starania,  aby  pozyskać  środki  na  to  zadanie. 

Bezpieczeństwo  wiąże  się  również  ze  skrzyżowaniem  drogi  wojewódzkiej 

i krajowej, dochodzi tam do wielu wypadków nie tylko mieszkańców Karlina, 

ale również osób, które przyjeżdżają.  Skrzyżowanie  posiada błędy z powodu 

których dochodzi do wypadków, ale już zainstalowano fotoradar, aby wpłynąć 

na kierowców i ograniczyć prędkość jazdy. To również jest zadanie wspólne dla 

Powiatu i Gminy Karlino.    

Pan  Jan  Maciążek  Przewodniczący Rady  Powiatu  Białogardzkiego 

powiedział, że Rada Powiatu rozpoczęła pracę nad budżetem 2007 roku, który 

wynosił 36.000.000zł, a kończy, gdy budżet wynosi 52.000.000zł. Pieniądze nie 

zostały  przeznaczone  tylko  na  bieżąca  działalność,  ale  również  na  realizacje 

inwestycji.  Podkreślił,  że  cieszy  się,  iż  doszli  do  porozumienia  udziałowcy 

spółki  Zakład  Składowania  i  Unieszkodliwiania  Odpadów  w Krzywopłotach 

w sprawie zamknięcia wysypiska. Poinformował obecnych, że od 19 grudnia, co 

miesiąc  w  trzecią  środę  pełnione  będą  przez  radnych  Rady  Powiatu 

Białogardzkiego  dyżury  i  przyjmowani  będą  mieszkańcy  ze  swoimi 

problemami. Do Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie przekazano środki 

w wysokości 309.500zł na utrzymanie i remonty dróg. 

Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

powiedział,  że ścieżka rowerowa nie jest zadaniem Gminy Karlino, ponieważ 

granica Gminy jest na moście, zdarzyło się wiele wypadków na wspomnianym 

skrzyżowaniu,  ale  jest  to  skrzyżowanie  dróg  krajowych   i  wojewódzkich, 

budowa ścieżki rowerowej, czy zmiany organizacji ruchu na skrzyżowaniu nie 

są zadaniem Gminy Karlino.

Pan Robert Madejski  odpowiedział, że jest to element współpracy pomiędzy 

samorządami, chodzi przede wszystkim o bezpieczeństwo osób które jadą do 

i z Białogardu. 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  powiedział,  że 

chciałby usłyszeć jakąś informację na temat planowanych remontów dróg na 
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drogach powiatowych i liczy, że taką informację otrzyma od Dyrektora Zarządu 

Dróg  Powiatowych  w  odpowiednim  punkcie  porządku  obrad,  ale  chciałby 

otrzymać  również  informację  na  temat  udziału  Powiatu  w  budowie  hali 

sportowej w Karlinie, jakie jest stanowisko radnych w tej sprawie. 

Pan Jan Maciążek  odpowiedział,  że  wartość  planowanych   remontów dróg 

wynosi 20.000.000zł, są przygotowane już dokumentacje, ale brak jest środków 

na realizację inwestycji.  W każdej dofinansowywanej inwestycji  jest potrzeba 

zabezpieczenia środków własnych w wysokości 50%. Co do sali gimnastycznej 

Powiat  będzie  partycypował  w części  do  niego należącej,  w przypadku  sali, 

której objętość będzie odpowiadała potrzebom szkoły średniej.       

Ad. 5

Pan  Władysław  Łobaczewski  Prezes  Zakładu  Składowania 

i Unieszkodliwiania Odpadów w Krzywopłotach poinformował obecnych, że 

zostały  wypowiedziane  umowy  przewoźnikom  śmieci  ze  skutkiem 

trzymiesięcznym,  na  koniec  lutego  2008  roku.  To  są  pierwsze  działania, 

przygotowania do likwidacji  wysypiska. Burmistrz wspomniał, że zamknięcie 

planowane  jest  na  dzień  31  grudnia  2009 roku,  niemniej  zostanie  zgłoszona 

propozycja  przesunięcia  terminu  do  roku  2013.  Powiedział,  że  zadał 

Burmistrzowi  Miasta  i  Gminy  Karlino  osiem  pytań  na  piśmie,  był  obecny 

również na sesji Miasta Białogard i były wypowiedzi różne na temat zamknięcia 

wysypiska,  dodał, że ma zupełnie inne informacje na ten temat. Jeśli zostanie 

jakakolwiek  podjęta  uchwała  przez  wspólników,  Zarząd  Spółki  będzie 

zobowiązany ją wykonać. W styczniu odbędzie się Walne Zgromadzenie, które 

będzie  miało  na  celu  zweryfikowanie  decyzji.  Powiedział,  że  na  ręce 

Przewodniczącego  złoży  pytania  do  protokołu.  Stwierdził  również,  że 

w protokołach z sesji  brakuje mu w jego wypowiedziach  zapisów na temat 

zakładu  pracy  którym  zarządza.  Wspomniał  też,  że  w najbliższym tygodniu 
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spotka  się  z  Przewodniczącym Rady  Panem Ryszewskim,  aby  zapoznać  go 

z sytuacją w Zakładzie.

Pan Marek Lewandowski  Zastępca Burmistrza Miasta  i  Gminy Karlino 

zwrócił się do obecnych z prośbą o nagłośnienie informacji na temat obowiązku 

wymiany dowodów osobistych do końca 2007 roku.

Pan Ryszard Wapniarski Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 zwrócił się 

z pytaniem, czy długo jeszcze będzie funkcjonował przystanek dla autobusów 

na ulicy Białogardzkiej,  tam nieczytelny jest  rozkład jazdy,  ponadto okap na 

budynku przy ulicy Białogardzkiej Nr 9 stanowi zagrożenie i należy go usunąć, 

a także zwrócił się z pytaniem, czy zakończono już pielęgnację koron drzew na 

ulicy Kościuszki.

Pani Natalia Przygocka Sołtys Sołectwa Lubiechowo  poruszyła temat drogi 

w  miejscowości  Lubiechowo,  która  jest  w  bardzo  złym stanie  technicznym, 

ponadto na środku wsi utworzyła się ogromna, nieprzejezdna kałuża, kanalizacja 

deszczowa nie odbiera wody i mieszkańcy mają zalewane piwnice, należałoby 

udrożnić  kanalizację.  Zwróciła  uwagę na fakt,  że  ciężki  sprzęt  Spółki  z  o.o. 

Lubiechowo  przyczynił  się  do  uszkodzenia  nawierzchni  drogi  rozjechania 

poboczy, a obecnie kierowcy jeżdżą drogą obok Kościoła i to będzie następna 

droga uszkodzona. Droga dojazdowa do Lubiechowa, będąca drogą powiatową 

jest również w coraz gorszym stanie, jest w niej coraz więcej dziur.     

Ad. 6

Pan Lech Chodyniecki Inspektor ds. Lokalowych i Mieszkaniowych, bhp 

i  p.poż  w  Urzędzie  Miasta  i  Gminy  w  Karlinie  przedstawił  informację 

Inspektora ds. Zarządzania Kryzysowego i OC na temat przygotowania do zimy 

(informacja załączona do protokołu).

Ad. 7
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Pan Bolesław Stanger Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie 

przedstawił  informację  na  temat  stanu  dróg  powiatowych  na  terenie  Gminy 

Karlino (informacja załączona do protokołu). Powiedział, że na terenie Powiatu 

dróg  powiatowych  jest  310km,  z  czego  na  terenie  Gminy  Karlino  62km. 

Większość dróg była wykonywana w latach 70-tych i drogi te były budowane 

z materiałów, które przy dużym potencjale inwestycyjnym i rozwoju rolnictwa 

są  zbyt  słabe,  ale  również  zbyt  wąskie.  Przypomniał,  że  kiedy  drogi  były 

przejmowane subwencja na ich utrzymanie wynosiła 1.800.000zł, ale z roku na 

rok  wysokość  tych  środków malała.  Dotychczas  Rada  Powiatu  borykała  się 

z  problemem  służby  zdrowia,  kolejna  kadencja  poświęcona  była  oświacie, 

a   obecna  zgodnie  z  planem  miała  być  poświęcona  drogom.  Podjęto  już 

działania,  została  opracowana  dokumentacja,  a  obecnie  zostaną  podjęte 

działania, które mają na celu pozyskanie środków na realizację inwestycji, ale 

dodał też, że zdarzało się już, że dokumentacja była sporządzona, a nie udało się 

zadania zrealizować. Może wykorzystanie programu Interreg IV pomoże przy 

realizacji  inwestycji.  Społeczeństwo oczekuje  działań,  zgłaszane  są  potrzeby, 

najczęściej  od  sołectw,  podejmowane  są  działania,  ale  nie  zawsze  uda  się 

wszystko zrealizować. Na dzień dzisiejszy w Gminie Karlino najgorzej wygląda 

droga do Karścina, a zaraz następna to droga do Krukowa. Nawierzchnie dróg 

bardzo ucierpiały  tam,  gdzie  budowane są  farmy wiatrowe.  Opinia  na temat 

możliwości  remontowych jest  taka,  że  bez  pomocy  państwa  Powiat  nie  jest 

w  stanie  tego  sam  udźwignąć.  Około  200.000zł  wydano  na  dokumentacje 

techniczną,  część  projektów  inwestycyjnych  jest  realizowana  wraz 

z samorządami gminnymi. Zapewnił, że pracownicy reagują na znaki i dziury 

w drodze, szczególnie tam, gdzie jest zagrożenie i może dojść do wypadku.

Pan  Jan  Korzeniowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z  pytaniem,  co  jaki  remont  można  zrobić  na  drogach  do  wiatraków  za 

300.000zł?

Pan Bolesław Stanger odpowiedział, ze te środki będą przeznaczone na drogę 

od Pobłocia Wielkiego do wiatraków, a wykonane w tzw. taniej technologii.
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Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

powiedział,  że  należałoby  zwrócić  uwagę  w  jaki  sposób  są  przeprowadzane 

naprawy dróg. Według mieszkańców dziury zalane asfaltem po dwóch – trzech 

dniach  wybite  zostają  ponownie,  w tym samym miejscu.  Droga  Krukowo – 

Malonowo jest drogą powiatową, nie trzeba ponosić na nią wielkich nakładów, 

ale co jakiś czas należałoby puścić równiarkę. Podkreślił, że należałoby odebrać 

wykonane  prace  i  pamiętać  tez  o  drodze  Mierzyn  –  Wyganowo,  która 

w niedługim czasie będzie zupełnie nieprzejezdna. 

Pan Marek Depta Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się z pytaniem, 

co się dalej będzie działo w sprawie remontu mostu na ulicy Szczecińskiej.   

Pan Marek Lewandowski zwrócił się z pytaniem, czy zostały zawarte umowy 

z firmami stawiającymi wiatraki na temat przywrócenia stanu dróg i poboczy do 

stanu pierwotnego?

Pan  Jan  Korzeniowski  powiedział,  że  z  wykazu  dróg  i  ulic  powiatowych 

wynika,  że  droga Lubiechowo – Karlino,  jej  stan otrzymał  7 punktów,  czyli 

droga powinna być w dobrym stanie?  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pan Bolesław Stanger na pytanie Pana 

Korzeniowskiego odpowiedział, że wspomniana punktacja, to typy samorządu, 

która z dróg jest najważniejsza. Most na ulicy Szczecińskiej jest w Zarządzie 

Dróg Krajowych.  Dodał,  że  według jego wiedzy obiekty  mostowe mają  być 

wyremontowane i doprowadzone do takiego stanu, aby Gmina mogła je przejąć. 

Co do przeprowadzanych napraw, mogło się zdarzyć, że dziura w nawierzchni 

zrobiła  się  w tym samym miejscu,  ale  najprawdopodobniej  dziury  powstały 

obok zaklejonych,  ponieważ całe  nawierzchnie są popękane.  Drogi  gruntowe 

trzeba  co  jakiś  remontować,  ale  podkreślił,  że  to  na  pewno  nie  samochody 

osobowe ją zniszczyły, tylko sprzęt rolniczy. Droga dojazdowa do Lubiechowa 

do  tablicy  jest  drogą  powiatową,  ale  obok  położona  jest  plantacja  choinek, 

sprzęt niszczy nawierzchnie drogi, a kiedy jest bezrobocie, trzeba okazać trochę 

zrozumienia dla tej sytuacji.  
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Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  stwierdził,  że 

dotyczy to  wszystkich  działań,  jeśli  nie  ma środków, nie ma tez  możliwości 

remontowych. Należy się zastanowić co jest lepszym rozwiązaniem, czy łatanie 

dziur,  czy  nowa  inwestycja.  Jeśli  nawierzchnia  naprawiana  będzie  według 

tzw.  taniej  technologii,  czyli  grysik  z  emulsją,  należy  się  spodziewać,  że 

w niedługim czasie zostanie to rozjeżdżone. Gmina Karlino zobowiązała się do 

sporządzenia projektu na drogę Lisiny – Krukowo wraz z chodnikami i drogami 

wewnątrz wsi. Dobrze trzeba przemyśleć, jakie powinny być budowane drogi, 

bo może się okazać, że 10t to zbyt mało. Dodał też, że Gmina Karlino podpisuje 

porozumienia  z  firmami budującymi wiatraki,  ze  drogi  zostaną  przywrócone 

przez te firmy do stanu pierwotnego. 

Pan  Jan  Maciążek  Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białogardzkiego 

powiedział, że zgadza się że jeśli wykonuje się jakieś naprawy, powinny być one 

wykonane dobrze. Co do odtworzenia dróg przez firmy, które je uszkodziły, to 

zostanie  wyjaśnione.  Podkreślił  jednak,  że  jeśli  nie  będzie  reakcji  ze  strony 

Państwa, to z problemem dróg Powiat sam sobie nie poradzi. Po tylu latach stan 

dróg jest taki, jaki jest, będzie dokumentacja, ale trzeba będzie podjąć działania, 

aby pozyskać środki. 

Pan Waldemar Miśko powiedział, że most na ulicy Szczecińskiej jeszcze przez 

jakiś czas tak będzie,  ustawione zostały barierki,  aby odciążyć mur oporowy 

i  móc  przeprowadzić  remont.  Po  przeprowadzeniu  remontu  mostu,  ulicy 

Szczecińskiej, Placu Jana Pawła II i ulicy Koszalińskiej ulice te zostaną przejęte 

przez Gminę. 

Pan  Tomasz  Rusiecki  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

zwrócił  uwagę,  że z  miesiąca na miesiąc jest  coraz  gorsza sytuacja  na ulicy 

Kościuszki.  Były  plany  zrobienia  muld  na  drodze,  nie  doszło  to  do  skutku, 

ponieważ przeprowadzone zostały badania, które nie potwierdziły, iż ruch na tej 

drodze jest tak duży, ale należy zaznaczyć, że badania zostały przeprowadzone 

przed  godziną  ósma  rano.  Ponadto  stan  nawierzchni  tej  ulicy  również 
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pozostawia wiele do życzenia, jest wiele dziur. Stwierdził, że może to dobrze, bo 

te dziury spowolniają ruch, ale można się spodziewać, że pojawią się właściciele 

aut, którzy domagać się będą odszkodowania.

Radny  Pan  Jan  Korzeniowski  zwrócił  się  z  pytaniem,  w  jaki  sposób  są 

rozdysponowywane środki na poszczególne Gminy?

Pan Bolesław Stanger odpowiedział, że koszty są we wszystkich Gminach na 

tym samym poziomie.        

Ad. 8 

Pani  Krystyna  Granat  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawiła 

radnym projekt  budżetu Miasta i  Gminy Karlino na 2008 rok (załączono do 

protokołu).

Ad. 9a

Pani  Krystyna  Granat  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawiła 

zmiany  do  budżetu  Miasta  i  Gminy  Karlino  na  2007  rok.  Po  dokonanych 

zmianach  budżet  zamyka  się  dochodami  w  wysokości  27.714.503,93zł, 

wydatkami  w  wysokości  33.350.536,93zł  oraz  deficytem  w  wysokości 

5.636.033,00zł.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki  przedstawił treść projektu 

uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2007 rok.

W wyniku jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  Uchwała  Nr XV/146/07 

została podjęta. 

Ad. 9b
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Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

omówił Kodeks etyczny radnego Rady Miejskiej w Karlinie.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu 

uchwały  w  sprawie  uchwalenia  kodeksu  etycznego  radnych  Rady  Miejskiej 

w Karlinie.

W  wyniku  jednomyślnego  głosowania  Uchwała  Nr  XV/147/07  została 

podjęta. 

Ad. 9c

Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej  omówił projekt 

uchwały  w  sprawie  zmian  w  składzie  osobowym  komisji  Mieszkaniowej 

i Gospodarki Komunalnej Rady Miejskiej w Karlinie, powołania do jej składu 

Pana Tomasza Rusieckiego Wiceprzewodniczącego Rady, który dotychczas był 

członkiem tylko jednej stałej komisji.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu 

uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji.

W wyniku jawnego i  jednomyślnego głosowania radnych Rady Miejskiej 

w Karlinie Uchwała Nr XV/148/07 została podjęta. 

Ad. 9d

Pan Kazimierz Ryszewski przedstawił propozycję planu sesji na 2008 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki  przedstawił treść projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji na 2008 rok.
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Uchwała Nr XV/149/07 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania. 

Ad. 9e

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i  Gminy Karlino  omówił projekt 

uchwały w sprawie likwidacji Fundacji ,,Wyspa Biskupia”. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki  przedstawił treść projektu 

uchwały w sprawie likwidacji Fundacji ,,Wyspa Biskupia”.

Uchwała Nr XV/150/07 została podjęta przez radnych w wyniku jawnego 

i jednomyślnego głosowania. 

Ad. 9f

Pan Paweł Filipowicz p.o. Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej 

i  Ochrony Środowiska  omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii 

o uznaniu lasu za ochronny.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia opinii o uznaniu lasu za ochronny.

W wyniku jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  Uchwała  Nr XV/151/07 

została podjęta.  

Ad. 9g

Pan Maciej Myczka Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki 
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Nieruchomościami  omówił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

położonej  na  terenie  miasta  Karlino  –  obręb  005,  oznaczonej  w  ewidencji 

gruntów jako działka nr 189 o powierzchni 1764m².

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki  przedstawił treść projektu 

uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino – 

obręb 005.

W  wyniku  jednomyślnego  głosowania  Uchwała  Nr  XV/152/07  została 

podjęta.  

Ad. 9h

Kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki  Nieruchomościami  Pan 

Myczka  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  nabycia  prawa  użytkowania 

wieczystego nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino – obręb 004, od 

Białogardzkiej  Spółdzielni  Mieszkaniowej  oznaczonej  w  ewidencji  gruntów 

jako działka nr 198/10 o powierzchni 278m².

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki  przedstawił treść projektu 

uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino 

– obręb 004.

Uchwała Nr XV/153/07 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania. 

Ad. 9i

Pan Maciej Myczka omówił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

położonej  na  terenie  gminy Karlino – obręb Garnki  oznaczonej  w ewidencji 

gruntów jako działka nr 119 o powierzchni 0,0709 ha.
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Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu 

uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – 

obręb Garnki.

Uchwała Nr XV/154/07 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania. 

Ad. 9j

Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino  omówiła projekt 

uchwały w sprawie  w sprawie określenia wysokości dziennych stawek opłaty 

targowej, terminów płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Karlino.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki  przedstawił treść projektu 

uchwały.

Za podjęciem uchwały glosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania Uchwała 

Nr XV/155/07 została podjęta. 

Ad. 9k

Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino  omówiła projekt 

uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  i  zwolnień  z  podatku  od 

nieruchomości.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu 

uchwały.

Za podjęciem uchwały glosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

2 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania Uchwała 

Nr XV/156/07 została podjęta. 

18



Ad. 9l

Skarbnik Miasta i  Gminy Karlino Pani  Granat  omówiła  projekt  uchwały 

w sprawie opłaty od posiadania psów.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiceki  przedstawił treść projektu 

uchwały.

Za podjęciem uchwały glosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania Uchwała 

Nr XV/157/07 została podjęta. 

Ad. 9ł

Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino  omówiła projekt 

uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków 

transportowych na 2008 rok.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu 

uchwały.

W wyniku jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  Uchwała  Nr XV/158/07 

została podjęta. 

Ad. 9m 

Skarbnik Miasta i  Gminy Karlino Pani  Granat  omówiła  projekt  uchwały 

w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  informacji  o  nieruchomościach 

i obiektach budowlanych oraz deklaracji na podatek od nieruchomości.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki  przedstawił treść projektu 

uchwały.
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Uchwała Nr XV/159/07 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania. 

Ad. 9n

Pani Granat Krystyna omówiła kolejny projekt uchwały, w sprawie określenia 

wzorów formularzy informacji o gruntach do podatku rolnego oraz deklaracji na 

podatek rolny.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki  przedstawił treść projektu 

uchwały.

W wyniku jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  Uchwała  Nr XV/160/07 

została podjęta. 

Ad. 9o

Pan  Lech  Chodyniecki  Przewodniczący  Miejsko  –  Gminnej  Komisji 

ds.  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  omówił  projekt  uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Miejsko  –  Gminnego  Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2007.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu 

uchwały.

Uchwała Nr XV/161/07 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania.

Ad. 9p

Pan Lech Chodyniecki Przewodniczący Miejsko – Gminnej Komisji            
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ds.  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  omówił  projekt  uchwały 

w  sprawie  przyjęcia  rocznego  programu  współpracy  Gminy  Karlino 

z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego,

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki  przedstawił treść projektu 

uchwały.

Uchwała  Nr  XV/162/07  została  podjęta  w  wyniku  jednomyślnego 

głosowania radnych.

Ad. 9q

Przewodniczący Miejsko– Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  preliminarza 

kosztów realizacji Miejsko – Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

Miasta i Gminy Karlino na lata 2006 – 2011, na rok 2008.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu 

uchwały.

W  wyniku  jednomyślnego  głosowania  Uchwała  Nr  XV/163/07  została 

podjęta. 

Ad. 9r

Pan Lech Chodyniecki omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Miejsko – 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki  przedstawił treść projektu 

uchwały.
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W wyniku głosowania Uchwała Nr XV/164/07 została podjęta jednomyślnie. 

Ad. 9s

Pan Marek Lewandowski  Zastępca Burmistrza Miasta  i  Gminy Karlino 

poinformował  zebranych,  że  wpłynął  wniosek  Spółki  z  o.o.  Regionalne 

Wodociągi  i  Kanalizacja  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Podkreślił, że wniosek 

został złożony w terminie i zgodnie z przepisami.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski  przedstawił treść projektu 

uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę 

i zbiorowe odprowadzanie ścieków.

Za podjęciem uchwały glosowało 11 radnych, 3 radnych było przeciwnych, 

nie  było  wstrzymujących  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania 

Uchwała  Nr XV/165/07 została podjęta. 

Ad. 9t

Pan Marek Lewandowski  Zastępca Burmistrza Miasta  i  Gminy Karlino 

omówił projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń  wodociągowych  i  kanalizacyjnych  będących  w  posiadaniu 

Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. na lata 2008 – 2010 dla 

Miasta i Gminy Karlino. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki  przedstawił treść projektu 

uchwały.

Za podjęciem uchwały glosowało 11 radnych, 3 radnych było przeciwnych, 

nie  było  wstrzymujących  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania 

Uchwała  Nr XV/166/07 została podjęta. 
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Ad. 9u

Pani  Danuta  Piwowarczyk  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Karlino  omówiła 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powiadomienia o obowiązku 

złożenia oświadczenia lustracyjnego.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski  przedstawił treść projektu 

uchwały.

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  radnych  Uchwała 

Nr XV/167/07 została podjęta. 

Ad. 9w

Skarbnik Miasta i  Gminy Karlino Pani  Granat  omówiła projekt  uchwały 

w sprawie obniżenia do 55,00zł/dt średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na 2008 rok.

Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski  przedstawił treść projektu 

uchwały  w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  dla  celów  podatku 

rolnego.

Za podjęciem uchwały glosowało 10 radnych, 4 radnych było przeciwnych, 

nie  było  wstrzymujących  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania 

Uchwała  Nr XV/168/07 została podjęta. 

Ad. 10

Pan Marek Lewandowski  Zastępca Burmistrza Miasta  i  Gminy Karlino 

powiedział,  że  w  najbliższym  tygodniu  odbędzie  się  spotkanie 

z przedstawicielami Zarządu Dróg Powiatowych na temat drogi w miejscowości 

Lubiechowo.  Na  pytania  Pana  Wapniarskiego  dotyczące  przystanku  dla 
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autobusów i busów na ulicy Białogardzkiej odpowiedział, że wszelkie problemy 

się  skończą,  ponieważ  10  grudnia  br.  przystanek  zostanie  przeniesiony 

ponownie na ulicę Waryńskiego.      

Ad. 11

Przewodniczący Rady Pan Ryszewski  stwierdził,  że radni w materiałach na 

sesje otrzymali również informacje od Wojewody Zachodniopomorskiego oraz 

Naczelnika  Urzędu Skarbowego w Białogardzie,  Koszalinie  i  Kołobrzegu na 

temat złożonych oświadczeń majątkowych przez osoby do tego zobowiązane 

(informacje  załączono  do  protokołu).  Następnie  na  ręce  Burmistrza  Miasta 

i Gminy Karlino Pana Waldemara Miśko przekazał pytania do protokołu, które 

złożone zostały przez Pana Władysława Łobaczewskiego Prezesa Spółki z o.o. 

Zakładów Składowania i Unieszkodliwiania Odpadów w Krzywopłotach..

Po wyczerpaniu się porządku obrad  sesji Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Karlinie  Pan Kazimierz  Ryszewski  podziękował  za  przybycie  i  udział 

radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1700 dokonał zamknięcia 

XV sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:

Ilona Pyrtek-Safaryn
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	Protokół Nr XV/07
	z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej
	w dniu 29 listopada 2007 roku
	Otwarcia XV sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Kazimierz Ryszewski o godzinie 1400                      w Karlińskim Ośrodku Kultury. Powitał zebranych radnych oraz zaproszonych gości (listy obecności załączono do protokołu).
	Przewodniczący Rady stwierdził, że w obradach bierze udział 14 radnych,        co umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 
	Ad. 1b 
	Pan Kazimierz Ryszewski stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji i zwrócił się z pytaniem, czy są do niego propozycje zmian.
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino zaproponował wprowadzenia do porządku obrad dwóch projektów uchwał: zmieniającej  uchwałę w sprawie powiadomienia o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego oraz  uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego.
	Zmiany do porządku obrad zostały przyjęte w wyniku jawnego                        i jednomyślnego głosowania radnych.
	Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Ryszewski przedstawił porządek obrad ze zmianami. Porządek został przyjęty przez radnych           w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
	Porządek obrad:
	1.Sprawy regulaminowe:
	a)stwierdzenie prawomocności obrad,
	b)przyjęcie porządku obrad, 
	c)przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej.
	2.Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Karlino o pracy w okresie międzysesyjnym.
	3.Interpelacje i zapytania radnych.
	4.Informacja o pracy Rady Powiatu Białogardzkiego – radni z terenu Gminy Karlino.
	5.Wolne wnioski i informacje.
	6.Informacja Inspektora ds. Zarządzania Kryzysowego i Obrony Cywilnej.
	7.Informacje na temat stanu dróg na terenie Gminy Karlino.
	8.Projekt budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok.
	9.Podjęcie uchwał w sprawie:
	a)zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2007 rok, 
	b)uchwalenia kodeksu etycznego radnych Rady Miejskiej w Karlinie,
	c)zmian w składzie osobowym komisji Mieszkaniowej i Gospodarki Komunalnej Rady Miejskiej w Karlinie,
	d)przyjęcia planu sesji na 2008 rok, 
	e)likwidacji Fundacji ,,Wyspa Biskupia”,
	f)wyrażenia opinii o uznaniu lasu za ochronny, 
	g)zbycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino – obręb 005,
	h)nabycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino – obręb 004,
	i)zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Garnki,
	j)w sprawie określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, terminów płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Karlino,
	k)określenia wysokości stawek i zwolnień z podatku od nieruchomości,
	l)opłaty od posiadania psów,
	ł)   określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2008 rok,
	m)określenia wzorów formularzy informacji o nieruchomościach              i obiektach budowlanych oraz deklaracji na podatek od nieruchomości,
	n)określenia wzorów formularzy informacji o gruntach do podatku rolnego oraz deklaracji na podatek rolny,
	o)zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2007,
	p)przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Karlino                      z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego,
	q)przyjęcia preliminarza kosztów realizacji Miejsko – Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Miasta i Gminy Karlino na lata 2006 – 2011, na rok 2008,
	r)przyjęcia Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki                           i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok,
	s)zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków,
	t)uchwalenia planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych                      i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. na lata 2008 – 2010 dla Miasta i Gminy Karlino. 
	u)zmieniającej uchwałę w sprawie powiadomienia o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego,
	v)obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego.
	10.Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski.
	11.Zakończenie XV sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 
	Ad. 1c
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół           z XIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady        i zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści uwagi lub wnioski do wniesienia? Ponieważ nie zostały zgłoszone Przewodniczący zaproponował przyjęcie go w wyniku jawnego głosowania.
	Protokół Nr XIV/07 z XIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej                 w dniu 26 października 2007 roku został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
	Ad. 2
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino wraz                         z Przewodniczącym Rady Miejskiej Panem Kazimierzem Ryszewskim wręczył na ręce Komendanta Powiatowego Policji Roberta Rzeźnika cyfrowy aparat fotograficzny oraz drukarkę do zdjęć przeznaczonych na potrzeby Komisariatu Policji w Kalinie. 
	Pan Robert Rzeźnik Komendant Powiatowy Policji w Białogardzie podziękował za prezent w swoim imieniu oraz policjantów Komisariatu                w Karlinie. Podkreślił, że jest to bardzo potrzebny sprzęt, który usprawni pracę   i pozwoli ją lepiej wykonywać. Dodał też, że współpraca z władzami samorządowymi w Karlinie układa się bardzo dobrze, to jeden z niewielu samorządów, który bardzo mocno wspiera Policję. Rozważana jest możliwość przeniesienia siedziby Komisariatu w Karlinie do budynku na ulicy Szymanowskiego 17, wydatki na remont wyniosą około 500.000zł, może uda się te środki znaleźć, ale to również jest dowód na wsparcie udzielane Policji. Jeszcze raz dziękując złożył życzenia bezpiecznych i rodzinnych Świąt Bożego Narodzenia.    
	Następnie Pan Waldemar Miśko przedstawił sprawozdanie o pracy Urzędu        w okresie międzysesyjnym tj. od dnia  26 października do dnia 28 listopada 2007 roku (informacja załączona do protokołu). Dodał, że wraz z dokumentacją techniczną  zostanie skierowany wniosek do Wojewódzkiej Komendy Policji       w Szczecinie o zaplanowanie w budżecie środków na remont pomieszczeń           w budynku przy ulicy Szymanowskiego 17, które przeznaczone zostaną na potrzeby Komisariatu Policji w Karlinie. Cała inwestycja, to co jest przewidziane w zakresie Gminy jest już kończona, pierwsze i drugie piętro, piwnice, ogrodzenie i chodniki wokół budynku. W dalszym ciągu są tam wolne pomieszczenia do dyspozycji, w którym można urządzić bar lub restaurację.  Poinformował obecnych, że z Przewodniczącym Rady Panem Ryszewskim      był z wizytą pod Krakowem, w wyremontowanych zabudowaniach popegerowskich, gdzie powstały w obiektach po tuczarni sale konferencyjne oraz hotel, u osoby która zainteresowana jest zakupem wyspy wraz ze spichlerzem przy ulicy Szczecińskiej w Karlinie. W styczniu zostanie ogłoszony przetarg na zbycie, a w marcu powinno nastąpić jego rozstrzygnięcie. Miała miejsce wizyta pracowników Pomeranii zarówno ze strony polskiej, jak                i niemieckiej. Przypomniał, że zarówno Gmina Karlino, jak i Związek Miast         i Gmin Dorzecza Parsęty składało dużo wniosków o dofinansowanie inwestycji, ale również miękkich projektów, jak np. szkolenie języka niemieckiego, czy imprezy kulturalne, które odbywały się przez ostatnie dwa lata. W ramach Związku było spotkanie, które istotne jest również dla mieszkańców z tych terenów, które nie będą objęte systemem kanalizacji zbiorczej. Zgłosiła się firma norweska, które jest zainteresowana wejściem na rynek polski, jeśli chodzi                     o obsługę przydomowych oczyszczalni ścieków, realizacja tego zadania mogłaby się rozpocząć po 2010 roku w tych miejscowościach, gdzie nie jest opłacalna sieć kanalizacyjna. Ta firma zaangażuje się po stronie norweskiej           i pomoże w pozyskaniu środków na realizację takiego zadania, czyli budowę przydomowych oczyszczalni. 28 listopada w Karlińskim Ośrodku Kultury odbyło się spotkanie z właścicielem firmy ,,Holender”, to firma, która dostarcza wiatraki do budowanych farm wiatrowych na terenie gminy Karlino. Poinformował obecnych, że dzień wcześniej uczestniczył w sesji Rady Miasta Białogard, ponieważ omawiana była kwestia wysypiska w Krzywopłotach. Po raz pierwszy przedstawił radnym Rady białogardzkiej stanowisko Karlina            w kwestii likwidacji wysypiska w Krzywopłotach. Wcześniej odbyło się w tej sprawie spotkanie w którym uczestniczył Burmistrz Miasta i Gminy Karlino oraz jego zastępca, Starosta Powiatu Białogardzkiego oraz Burmistrz Miasta Białogard podczas którego uzgodniony został termin zamknięcia wysypiska śmieci z dniem 31 grudnia 2009 roku. We wczorajszym piśmie od Starosty otrzymaliśmy informację, że zostanie w Planie Gospodarki Odpadami dla Powiatu Białogardzkiego ujęty zapis, że od 1 stycznia 2010 roku rozpocznie         się w Krzywopłotach rekultywacja na terenie obecnego wysypiska                       w Krzywopłotach. Przygotowany został projekt uchwały Walnego Zgromadzenia w której wymieniony jest termin zakończenia eksploatacji. Jeżeli Walne Zgromadzenie Spółki podejmie uchwałę, to Zarząd zmieni kierunek swojej działalności, nie będzie projektowania nowej inwestycji, tylko zlecony zostanie projekt na rekultywację. Będzie możliwość pozyskania środków              z Urzędu Marszałkowskiego na rekultywację wysypiska. Podkreślił,                   że Krzywopłoty, to nie jest jedyne wysypisko w Województwie Zachodniopomorskim, które będzie rekultywowane i im szybciej zostanie przygotowany odpowiedni projekt, tym większe szanse na pozyskanie środków na to zadanie.       
	Ad. 3
	Ponieważ nie zostały przez radnych zgłoszone interpelacje i wnioski Przewodniczący zaproponował przejście do następnego punktu porządku obrad. 
	Ad. 4
	Pan Robert Madejski Radny Rady Powiatu Białogardzkiego stwierdził, że jako radny Rady Powiatu pracując w Komisji Rewizyjnej zajmuje się kwestiami kontrolnymi. Tematy są różne, również powiązane z Gminą Karlino. W swoim wystąpieniu poruszył temat rynku, miejsc pracy oraz bezpieczeństwa, to są bardzo ważne elementy, dla mieszkańców liczy się również rozwój ekonomiczny. Pojawiają się nowe firmy, ale wymagane są odpowiednie kwalifikacje, ale co za tym idzie również wyższe zarobki.  Rozwój szkolnictwa średniego został zahamowany, cofnięta została droga liceów profilowanych, co spowodowało brak możliwości kształcenia się zawodowo. Obecnie uległo to zmianie. Okazało się, że młodzież trzeba szkolić zawodowo nie ogólno kształcąco i w tym kierunku szkolnictwo ponadgimnazjalne będzie się rozwijać, czy poprzez szkoły zawodowe, czy licea zawodowe. Ważne jest, aby początek drogi edukacji był zgrany ze szkołami podstawowymi i gimnazjami. Chodzi         o to, aby wysiłek kadry nauczycielskiej nie zmarnował się kiedy młody człowiek wychodzi na rynek pracy, żeby miał oferty odpowiednie dla swoich kwalifikacji i to nie tylko oferty polskie, również angielskie, norweskie, itd. Dodał, że przy dużej ilości ofert zagranicznych młodzież szuka nowych dróg, ale należy stworzyć takie warunki, aby tutaj szukała własnego miejsca, a tu istotna jest współpraca, której jest brak. Współpraca pomiędzy gminą,                   a powiatem. Powiedział, że jest dyrektorem Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno Gospodarczych w Białogardzie i stwierdził, że ,,klimat” w Powiecie Białogardzkim jest dla przedsiębiorców i inwestorów. Jako istotny element pokreślił  szkolenie osób pracujących. Należy iść w kierunku rozwoju firm,         w tym celu stworzony został system funduszy pożyczkowych, które działają od 2005 roku i ten element został bardzo dobrze przyjęty przez przedsiębiorców. Po niespełna trzech latach działalności w tym roku zostanie przekroczona kwota 10.000.000zl udzielonych pożyczek, z czego duża część dla mieszkańców Gminy Karlino. Na dzień dzisiejszy jest 150 – 160 aktywnych pożyczek, to znaczy, że jest ponad 600 osób zatrudnionych. Są to przede wszystkim małe firmy. To wszystko mało, jest duże zainteresowanie i w związku z tym w 2004 roku uruchomiony został inkubator przedsiębiorczości, który od początku okazał się za mały. Udało się pozyskać środki unijne i przy pomocy Miasta Białogard      i Starostwa Powiatowego na budowę nowego, dużego obiektu inkubatora. Umożliwi to rozwój nie tylko małym firmom, ale pojawią się też więksi inwestorzy. W obiekcie inkubatora będą firmy niemieckie, polskie i firmy lokalne, również angielska, ważne jest stworzenie dobrych warunków, aby zatrudnieni zostali mieszkańcy Powiatu Białogardzkiego. Musi być odpowiedni obieg informacji na ten temat, aby dotrzeć do jak największej liczby osób zainteresowanych. Drugi temat, to bezpieczeństwo, także w aspekcie inwestycji, która będzie budowana. Niezbędnym jest budowa ścieżki rowerowej, aby mieszkańcy z Karlina mogli się nią przemieszczać i dojeżdżać do Białogardu do pracy. Koszty dojazdu autobusem, czy busem są wysokie, a zarobki ciągle zbyt małe. Miasto Białogard wykonało spory kawał takiej drogi – do Zwinisławia. Jednak zapewnia ona tylko bezpieczny przejazd mieszkańców od strony miasta Białogard, nie ma takiego rozwiązania dla mieszkańców od strony Karlina, największa część do wykonania i najbardziej kosztowna leży na terenie Gminy Białogard, ale będą czynione starania, aby pozyskać środki na to zadanie. Bezpieczeństwo wiąże się również ze skrzyżowaniem drogi wojewódzkiej            i krajowej, dochodzi tam do wielu wypadków nie tylko mieszkańców Karlina, ale również osób, które przyjeżdżają. Skrzyżowanie posiada błędy z powodu których dochodzi do wypadków, ale już zainstalowano fotoradar, aby wpłynąć na kierowców i ograniczyć prędkość jazdy. To również jest zadanie wspólne dla Powiatu i Gminy Karlino.    
	Pan Jan Maciążek Przewodniczący Rady Powiatu Białogardzkiego powiedział, że Rada Powiatu rozpoczęła pracę nad budżetem 2007 roku, który wynosił 36.000.000zł, a kończy, gdy budżet wynosi 52.000.000zł. Pieniądze nie zostały przeznaczone tylko na bieżąca działalność, ale również na realizacje inwestycji. Podkreślił, że cieszy się, iż doszli do porozumienia udziałowcy spółki Zakład Składowania i Unieszkodliwiania Odpadów w Krzywopłotach       w sprawie zamknięcia wysypiska. Poinformował obecnych, że od 19 grudnia, co miesiąc w trzecią środę pełnione będą przez radnych Rady Powiatu Białogardzkiego dyżury i przyjmowani będą mieszkańcy ze swoimi problemami. Do Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie przekazano środki w wysokości 309.500zł na utrzymanie i remonty dróg. 
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że ścieżka rowerowa nie jest zadaniem Gminy Karlino, ponieważ granica Gminy jest na moście, zdarzyło się wiele wypadków na wspomnianym skrzyżowaniu, ale jest to skrzyżowanie dróg krajowych  i wojewódzkich, budowa ścieżki rowerowej, czy zmiany organizacji ruchu na skrzyżowaniu nie są zadaniem Gminy Karlino.
	Pan Robert Madejski odpowiedział, że jest to element współpracy pomiędzy samorządami, chodzi przede wszystkim o bezpieczeństwo osób które jadą do            i z Białogardu. 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino powiedział, że chciałby usłyszeć jakąś informację na temat planowanych remontów dróg na drogach powiatowych i liczy, że taką informację otrzyma od Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w odpowiednim punkcie porządku obrad, ale chciałby otrzymać również informację na temat udziału Powiatu w budowie hali sportowej w Karlinie, jakie jest stanowisko radnych w tej sprawie. 
	Pan Jan Maciążek odpowiedział, że wartość planowanych  remontów dróg wynosi 20.000.000zł, są przygotowane już dokumentacje, ale brak jest środków na realizację inwestycji. W każdej dofinansowywanej inwestycji jest potrzeba zabezpieczenia środków własnych w wysokości 50%. Co do sali gimnastycznej Powiat będzie partycypował w części do niego należącej, w przypadku sali, której objętość będzie odpowiadała potrzebom szkoły średniej.       
	Ad. 5
	Pan Władysław Łobaczewski Prezes Zakładu Składowania                                i Unieszkodliwiania Odpadów w Krzywopłotach poinformował obecnych, że zostały wypowiedziane umowy przewoźnikom śmieci ze skutkiem trzymiesięcznym, na koniec lutego 2008 roku. To są pierwsze działania, przygotowania do likwidacji wysypiska. Burmistrz wspomniał, że zamknięcie planowane jest na dzień 31 grudnia 2009 roku, niemniej zostanie zgłoszona propozycja przesunięcia terminu do roku 2013. Powiedział, że zadał Burmistrzowi Miasta i Gminy Karlino osiem pytań na piśmie, był obecny również na sesji Miasta Białogard i były wypowiedzi różne na temat zamknięcia wysypiska,  dodał, że ma zupełnie inne informacje na ten temat. Jeśli zostanie jakakolwiek podjęta uchwała przez wspólników, Zarząd Spółki będzie zobowiązany ją wykonać. W styczniu odbędzie się Walne Zgromadzenie, które będzie miało na celu zweryfikowanie decyzji. Powiedział, że na ręce Przewodniczącego złoży pytania do protokołu. Stwierdził również, że                  w protokołach z sesji brakuje mu w jego wypowiedziach  zapisów na temat zakładu pracy którym zarządza. Wspomniał też, że w najbliższym tygodniu spotka się z Przewodniczącym Rady Panem Ryszewskim, aby zapoznać go               z sytuacją w Zakładzie.
	Pan Marek Lewandowski Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Karlino zwrócił się do obecnych z prośbą o nagłośnienie informacji na temat obowiązku wymiany dowodów osobistych do końca 2007 roku.
	Pan Ryszard Wapniarski Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 zwrócił się z pytaniem, czy długo jeszcze będzie funkcjonował przystanek dla autobusów na ulicy Białogardzkiej, tam nieczytelny jest rozkład jazdy, ponadto okap na budynku przy ulicy Białogardzkiej Nr 9 stanowi zagrożenie i należy go usunąć, a także zwrócił się z pytaniem, czy zakończono już pielęgnację koron drzew na ulicy Kościuszki.
	Pani Natalia Przygocka Sołtys Sołectwa Lubiechowo poruszyła temat drogi  w miejscowości Lubiechowo, która jest w bardzo złym stanie technicznym, ponadto na środku wsi utworzyła się ogromna, nieprzejezdna kałuża, kanalizacja deszczowa nie odbiera wody i mieszkańcy mają zalewane piwnice, należałoby udrożnić kanalizację. Zwróciła uwagę na fakt, że ciężki sprzęt Spółki z o.o. Lubiechowo przyczynił się do uszkodzenia nawierzchni drogi rozjechania poboczy, a obecnie kierowcy jeżdżą drogą obok Kościoła i to będzie następna droga uszkodzona. Droga dojazdowa do Lubiechowa, będąca drogą powiatową jest również w coraz gorszym stanie, jest w niej coraz więcej dziur.     
	Ad. 6
	Pan Lech Chodyniecki Inspektor ds. Lokalowych i Mieszkaniowych, bhp       i p.poż w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie przedstawił informację Inspektora ds. Zarządzania Kryzysowego i OC na temat przygotowania do zimy (informacja załączona do protokołu).
	Ad. 7
	Pan Bolesław Stanger Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie przedstawił informację na temat stanu dróg powiatowych na terenie Gminy Karlino (informacja załączona do protokołu). Powiedział, że na terenie Powiatu dróg powiatowych jest 310km, z czego na terenie Gminy Karlino 62km. Większość dróg była wykonywana w latach 70-tych i drogi te były budowane       z materiałów, które przy dużym potencjale inwestycyjnym i rozwoju rolnictwa są zbyt słabe, ale również zbyt wąskie. Przypomniał, że kiedy drogi były przejmowane subwencja na ich utrzymanie wynosiła 1.800.000zł, ale z roku na rok wysokość tych środków malała. Dotychczas Rada Powiatu borykała się         z problemem służby zdrowia, kolejna kadencja poświęcona była oświacie,            a  obecna zgodnie z planem miała być poświęcona drogom. Podjęto już działania, została opracowana dokumentacja, a obecnie zostaną podjęte działania, które mają na celu pozyskanie środków na realizację inwestycji, ale dodał też, że zdarzało się już, że dokumentacja była sporządzona, a nie udało się zadania zrealizować. Może wykorzystanie programu Interreg IV pomoże przy realizacji inwestycji. Społeczeństwo oczekuje działań, zgłaszane są potrzeby, najczęściej od sołectw, podejmowane są działania, ale nie zawsze uda się wszystko zrealizować. Na dzień dzisiejszy w Gminie Karlino najgorzej wygląda droga do Karścina, a zaraz następna to droga do Krukowa. Nawierzchnie dróg bardzo ucierpiały tam, gdzie budowane są farmy wiatrowe. Opinia na temat możliwości remontowych jest taka, że bez pomocy państwa Powiat nie jest                w stanie tego sam udźwignąć. Około 200.000zł wydano na dokumentacje techniczną, część projektów inwestycyjnych jest realizowana wraz                        z samorządami gminnymi. Zapewnił, że pracownicy reagują na znaki i dziury       w drodze, szczególnie tam, gdzie jest zagrożenie i może dojść do wypadku.
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                z pytaniem, co jaki remont można zrobić na drogach do wiatraków za 300.000zł?
	Pan Bolesław Stanger odpowiedział, ze te środki będą przeznaczone na drogę od Pobłocia Wielkiego do wiatraków, a wykonane w tzw. taniej technologii.
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że należałoby zwrócić uwagę w jaki sposób są przeprowadzane naprawy dróg. Według mieszkańców dziury zalane asfaltem po dwóch – trzech dniach wybite zostają ponownie, w tym samym miejscu. Droga Krukowo – Malonowo jest drogą powiatową, nie trzeba ponosić na nią wielkich nakładów, ale co jakiś czas należałoby puścić równiarkę. Podkreślił, że należałoby odebrać wykonane prace i pamiętać tez o drodze Mierzyn – Wyganowo, która                   w niedługim czasie będzie zupełnie nieprzejezdna. 
	Pan Marek Depta Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się z pytaniem, co się dalej będzie działo w sprawie remontu mostu na ulicy Szczecińskiej.   
	Pan Marek Lewandowski zwrócił się z pytaniem, czy zostały zawarte umowy z firmami stawiającymi wiatraki na temat przywrócenia stanu dróg i poboczy do stanu pierwotnego?
	Pan Jan Korzeniowski powiedział, że z wykazu dróg i ulic powiatowych wynika, że droga Lubiechowo – Karlino, jej stan otrzymał 7 punktów, czyli droga powinna być w dobrym stanie?  
	Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pan Bolesław Stanger na pytanie Pana Korzeniowskiego odpowiedział, że wspomniana punktacja, to typy samorządu, która z dróg jest najważniejsza. Most na ulicy Szczecińskiej jest w Zarządzie Dróg Krajowych. Dodał, że według jego wiedzy obiekty mostowe mają być wyremontowane i doprowadzone do takiego stanu, aby Gmina mogła je przejąć. Co do przeprowadzanych napraw, mogło się zdarzyć, że dziura w nawierzchni zrobiła się w tym samym miejscu, ale najprawdopodobniej dziury powstały obok zaklejonych, ponieważ całe nawierzchnie są popękane. Drogi gruntowe trzeba co jakiś remontować, ale podkreślił, że to na pewno nie samochody osobowe ją zniszczyły, tylko sprzęt rolniczy. Droga dojazdowa do Lubiechowa do tablicy jest drogą powiatową, ale obok położona jest plantacja choinek, sprzęt niszczy nawierzchnie drogi, a kiedy jest bezrobocie, trzeba okazać trochę zrozumienia dla tej sytuacji.  
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino stwierdził, że dotyczy to wszystkich działań, jeśli nie ma środków, nie ma tez możliwości remontowych. Należy się zastanowić co jest lepszym rozwiązaniem, czy łatanie dziur, czy nowa inwestycja. Jeśli nawierzchnia naprawiana będzie według        tzw. taniej technologii, czyli grysik z emulsją, należy się spodziewać, że                       w niedługim czasie zostanie to rozjeżdżone. Gmina Karlino zobowiązała się do sporządzenia projektu na drogę Lisiny – Krukowo wraz z chodnikami i drogami wewnątrz wsi. Dobrze trzeba przemyśleć, jakie powinny być budowane drogi, bo może się okazać, że 10t to zbyt mało. Dodał też, że Gmina Karlino podpisuje porozumienia z firmami budującymi wiatraki, ze drogi zostaną przywrócone przez te firmy do stanu pierwotnego. 
	Pan Jan Maciążek Przewodniczący Rady Powiatu Białogardzkiego powiedział, że zgadza się że jeśli wykonuje się jakieś naprawy, powinny być one wykonane dobrze. Co do odtworzenia dróg przez firmy, które je uszkodziły, to zostanie wyjaśnione. Podkreślił jednak, że jeśli nie będzie reakcji ze strony Państwa, to z problemem dróg Powiat sam sobie nie poradzi. Po tylu latach stan dróg jest taki, jaki jest, będzie dokumentacja, ale trzeba będzie podjąć działania, aby pozyskać środki. 
	Pan Waldemar Miśko powiedział, że most na ulicy Szczecińskiej jeszcze przez jakiś czas tak będzie, ustawione zostały barierki, aby odciążyć mur oporowy          i móc przeprowadzić remont. Po przeprowadzeniu remontu mostu, ulicy Szczecińskiej, Placu Jana Pawła II i ulicy Koszalińskiej ulice te zostaną przejęte przez Gminę. 
	Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił uwagę, że z miesiąca na miesiąc jest coraz gorsza sytuacja na ulicy Kościuszki. Były plany zrobienia muld na drodze, nie doszło to do skutku, ponieważ przeprowadzone zostały badania, które nie potwierdziły, iż ruch na tej drodze jest tak duży, ale należy zaznaczyć, że badania zostały przeprowadzone przed godziną ósma rano. Ponadto stan nawierzchni tej ulicy również pozostawia wiele do życzenia, jest wiele dziur. Stwierdził, że może to dobrze, bo te dziury spowolniają ruch, ale można się spodziewać, że pojawią się właściciele aut, którzy domagać się będą odszkodowania.
	Radny Pan Jan Korzeniowski zwrócił się z pytaniem, w jaki sposób są rozdysponowywane środki na poszczególne Gminy?
	Pan Bolesław Stanger odpowiedział, że koszty są we wszystkich Gminach na tym samym poziomie.        
	Ad. 8 
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino przedstawiła radnym projekt budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok (załączono do protokołu).
	Ad. 9a
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino przedstawiła  zmiany do budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2007 rok. Po dokonanych zmianach budżet zamyka się dochodami w wysokości 27.714.503,93zł, wydatkami w wysokości 33.350.536,93zł oraz deficytem w wysokości 5.636.033,00zł.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2007 rok.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XV/146/07 została podjęta. 
	Ad. 9b
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  omówił Kodeks etyczny radnego Rady Miejskiej w Karlinie.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie uchwalenia kodeksu etycznego radnych Rady Miejskiej          w Karlinie.
	W wyniku jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XV/147/07 została podjęta. 
	Ad. 9c
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej omówił projekt uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym komisji Mieszkaniowej                i Gospodarki Komunalnej Rady Miejskiej w Karlinie, powołania do jej składu Pana Tomasza Rusieckiego Wiceprzewodniczącego Rady, który dotychczas był członkiem tylko jednej stałej komisji.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania radnych Rady Miejskiej      w Karlinie Uchwała Nr XV/148/07 została podjęta. 
	Ad. 9d
	Pan Kazimierz Ryszewski przedstawił propozycję planu sesji na 2008 rok. 
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji na 2008 rok.
	Uchwała Nr XV/149/07 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 9e
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino omówił projekt uchwały w sprawie likwidacji Fundacji ,,Wyspa Biskupia”. 
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały w sprawie likwidacji Fundacji ,,Wyspa Biskupia”.
	Uchwała Nr XV/150/07 została podjęta przez radnych w wyniku jawnego         i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 9f
	Pan Paweł Filipowicz p.o. Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej  i Ochrony Środowiska omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii             o uznaniu lasu za ochronny.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii o uznaniu lasu za ochronny.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XV/151/07 została podjęta.  
	Ad. 9g
	Pan Maciej Myczka Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki 
	Nieruchomościami omówił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino – obręb 005, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 189 o powierzchni 1764m².
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino – obręb 005.
	W wyniku jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XV/152/07 została podjęta.  
	Ad. 9h
	Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Pan Myczka omówił projekt uchwały w sprawie nabycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino – obręb 004, od Białogardzkiej Spółdzielni Mieszkaniowej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 198/10 o powierzchni 278m².
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino – obręb 004.
	Uchwała Nr XV/153/07 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 9i
	Pan Maciej Myczka omówił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Garnki oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 119 o powierzchni 0,0709 ha.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Garnki.
	Uchwała Nr XV/154/07 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 9j
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino omówiła projekt uchwały w sprawie  w sprawie określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, terminów płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Karlino.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały.
	Za podjęciem uchwały glosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania Uchwała  Nr XV/155/07 została podjęta. 
	Ad. 9k
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino omówiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień z podatku od nieruchomości.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały.
	Za podjęciem uchwały glosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania Uchwała  Nr XV/156/07 została podjęta. 
	Ad. 9l
	Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Granat omówiła projekt uchwały       w sprawie opłaty od posiadania psów.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiceki przedstawił treść projektu uchwały.
	Za podjęciem uchwały glosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania Uchwała  Nr XV/157/07 została podjęta. 
	Ad. 9ł
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino omówiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2008 rok.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XV/158/07 została podjęta. 
	Ad. 9m 
	Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Granat omówiła projekt uchwały       w sprawie określenia wzorów formularzy informacji o nieruchomościach              i obiektach budowlanych oraz deklaracji na podatek od nieruchomości.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały.
	Uchwała Nr XV/159/07 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 9n
	Pani Granat Krystyna omówiła kolejny projekt uchwały, w sprawie określenia wzorów formularzy informacji o gruntach do podatku rolnego oraz deklaracji na podatek rolny.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XV/160/07 została podjęta. 
	Ad. 9o
	Pan Lech Chodyniecki Przewodniczący Miejsko – Gminnej Komisji            ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych omówił projekt uchwały            zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2007.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały.
	Uchwała Nr XV/161/07 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
	Ad. 9p
	Pan Lech Chodyniecki Przewodniczący Miejsko – Gminnej Komisji            
	ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych omówił projekt uchwały           w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Karlino                      z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego,
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały.
	Uchwała Nr XV/162/07 została podjęta w wyniku jednomyślnego głosowania radnych.
	Ad. 9q
	Przewodniczący Miejsko– Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia preliminarza kosztów realizacji Miejsko – Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Miasta i Gminy Karlino na lata 2006 – 2011, na rok 2008.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały.
	W wyniku jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XV/163/07 została podjęta. 
	Ad. 9r
	Pan Lech Chodyniecki omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały.
	W wyniku głosowania Uchwała Nr XV/164/07 została podjęta jednomyślnie. 
	Ad. 9s
	Pan Marek Lewandowski Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Karlino poinformował zebranych, że wpłynął wniosek Spółki z o.o. Regionalne Wodociągi i Kanalizacja w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Podkreślił, że wniosek został złożony w terminie i zgodnie z przepisami.  
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę             i zbiorowe odprowadzanie ścieków.
	Za podjęciem uchwały glosowało 11 radnych, 3 radnych było przeciwnych, nie było wstrzymujących się od głosu. W wyniku jawnego głosowania Uchwała  Nr XV/165/07 została podjęta. 
	Ad. 9t
	Pan Marek Lewandowski Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Karlino omówił projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. na lata 2008 – 2010 dla Miasta i Gminy Karlino. 
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki  przedstawił treść projektu uchwały.
	Za podjęciem uchwały glosowało 11 radnych, 3 radnych było przeciwnych, nie było wstrzymujących się od głosu. W wyniku jawnego głosowania Uchwała  Nr XV/166/07 została podjęta. 
	Ad. 9u
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino omówiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powiadomienia o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski  przedstawił treść projektu uchwały.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania radnych Uchwała               Nr XV/167/07 została podjęta. 
	Ad. 9w
	Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Granat omówiła projekt uchwały       w sprawie obniżenia do 55,00zł/dt średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2008 rok.
	Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego.
	Za podjęciem uchwały glosowało 10 radnych, 4 radnych było przeciwnych, nie było wstrzymujących się od głosu. W wyniku jawnego głosowania Uchwała  Nr XV/168/07 została podjęta. 
	Ad. 10
	Pan Marek Lewandowski Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Karlino powiedział, że w najbliższym tygodniu odbędzie się spotkanie                                z przedstawicielami Zarządu Dróg Powiatowych na temat drogi w miejscowości Lubiechowo. Na pytania Pana Wapniarskiego dotyczące przystanku dla autobusów i busów na ulicy Białogardzkiej odpowiedział, że wszelkie problemy się skończą, ponieważ 10 grudnia br. przystanek zostanie przeniesiony ponownie na ulicę Waryńskiego.      
	Ad. 11
	Przewodniczący Rady Pan Ryszewski stwierdził, że radni w materiałach na sesje otrzymali również informacje od Wojewody Zachodniopomorskiego oraz Naczelnika Urzędu Skarbowego w Białogardzie, Koszalinie i Kołobrzegu na temat złożonych oświadczeń majątkowych przez osoby do tego zobowiązane (informacje załączono do protokołu). Następnie na ręce Burmistrza Miasta            i Gminy Karlino Pana Waldemara Miśko przekazał pytania do protokołu, które złożone zostały przez Pana Władysława Łobaczewskiego Prezesa Spółki z o.o. Zakładów Składowania i Unieszkodliwiania Odpadów w Krzywopłotach..
	Po wyczerpaniu się porządku obrad  sesji Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Kazimierz Ryszewski podziękował za przybycie i udział radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1700 dokonał zamknięcia        XV sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
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